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PANEVĖŽIO REGIONO PLĖTROS TARYBOS POSĖDŽIO 

PROTOKOLAS 

 

2020 m. liepos 7 d. Nr. 51/4P-8 

Biržai 

 

Posėdžio data ir laikas - 2020 m. liepos 1 d. 14 val. 

Posėdžio pirmininkas – Rytis Mykolas Račkauskas, Panevėžio regiono plėtros tarybos 

pirmininkas (Panevėžio miesto savivaldybės meras). 

Posėdžio sekretorius - Kristina Udrienė, Regioninės plėtros departamento prie Vidaus 

reikalų ministerijos (toliau - RPD prie VRM) Panevėžio apskrities skyriaus vedėja. 

 

Dalyvavo:  

Panevėžio regiono plėtros tarybos (toliau - Tarybos) nariai: 

1. Dainius Bardauskas, Kupiškio rajono savivaldybės meras, 

2. Sigitas Gailiūnas, Lietuvos prekybos, pramonės ir amatų rūmų asociacijos atstovas, 

3. Valdemaras Jakštas, Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys, 
4. Vytas Jareckas, Biržų rajono savivaldybės meras,  

5. Gintautas Gegužinskas, Pasvalio rajono savivaldybės meras, 
6. Antanas Kairys, Pasvalio rajono savivaldybės tarybos narys, 

7. Vitalija Kuliešienė, Panevėžio rajono savivaldybės tarybos narė, 

8. Petras Luomanas, Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys, 

9. Rimantas Serva, Lietuvos pramoninkų konfederacijos atstovas, 

10. Arvydas Skorupskas, Lietuvos sveikatos vadybos draugijos atstovas, 

11. Aidas Vaitkevičius, Biržų rajono savivaldybės tarybos narys, 

12. Povilas Žagunis, Panevėžio rajono savivaldybės meras. 

  

Kiti posėdyje dalyvavę atstovai: 

Ramunė Malinauskienė, AB „Energijos skirstymo operatorius“ atstovė, 

Audrius Buivydas, AB „Energijos skirstymo operatorius“ atstovas, 

Renaldas Radvila, AB „Energijos skirstymo operatorius“ atstovas, 

Dovilė Sujetaitė, „Kurk Lietuvai“ projektų vadovė, 

Skaidrilė Grigaitė-Mockevičienė, „Kurk Lietuvai“ projektų vadovė. 

 

Darbotvarkė: 

1. Dėl AB „Energijos skirstymo operatorius“ bendradarbiavimo su savivalda. 

2. Dėl projekto „Bendru sutarimu link savivaldybių savarankiškumo stiprinimo“ pristatymo 

ir tarpinių rezultatų aptarimo. Lietuvos Respublikos Prezidento inicijuojamo 2020 m. regionų 

forumo, vyksiančio rugsėjo 3 d., pristatymo. 

3. Dėl Panevėžio regiono 2021–2027 m. plėtros plano darbo grupės sudarymo. 

4. Dėl Panevėžio regiono 2014–2020 metų plėtros plano pakeitimo.  

5. Dėl pritarimo projekto Nr. 08.1.2-CPVA-R-408-51-0007 „Socialinio būsto plėtra“ 

papildomam finansavimui.  

6. Kiti klausimai. 
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Panevėžio regiono plėtros tarybos pirmininkas Rytis Mykolas Račkauskas informavo, kad 

kvorumas yra ir pasiūlė patvirtinti darbotvarkę.   

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu patvirtinti posėdžio darbotvarkę.  

 

1. SVARSTYTA. Dėl AB „Energijos skirstymo operatorius“ bendradarbiavimo su 

savivalda. 

 
Renaldas Radvila, Valdybos narys, Paslaugų tarnybos vadovas pristatė AB „Energijos skirstymo 

operatorius“ (toliau – ESO) bendradarbiavimo su savivalda strategines kryptis ir prioritetus, ESO ir 

savivaldybių bendradarbiavimo projektus, supažindino su ESO investicijomis Panevėžio regione per 

2019–2020 metus bei paaiškino kaip vyksta bendradarbiavimas su savivaldybėmis. 

Vyko diskusijos dėl darbų sinchroniškumo, terminų, derinimo ir kainų. Pasisakė:  Petras 

Luomanas, Rytis Mykolas Račkauskas, Dainius Bardauskas, Povilas Žagunis, Sigitas Gailiūnas ir 
Gintautas Gegužinskas. 

Pranešimas pridedamas. 

 

2. SVARSTYTA. Dėl projekto „Bendru sutarimu link savivaldybių savarankiškumo 

stiprinimo“ pristatymo ir tarpinių rezultatų aptarimo. Lietuvos Respublikos Prezidento inicijuojamo 

2020 m. regionų forumo, vyksiančio rugsėjo 3 d., pristatymo. 

 
„Kurk Lietuvai“ projektų vadovės Dovilė Sujetaitė ir Skaidrilė Grigaitė-Mockevičienė pristatė 

projektą „Bendru sutarimu link savivaldybių savarankiškumo stiprinimo“ ir jo eigą. Projekto tikslas – 

parengti konkrečių priemonių savivaldybių savarankiškumo stiprinimui planą. Projektas apima didesnį 

finansinį savarankiškumą bei geriau atliepiamus gyventojų poreikius.  

Pranešimas pridedamas. 

 

3. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono 2021–2027 m. plėtros plano darbo grupės 

sudarymo. 

 Kristina Udrienė informavo, kad Regioninės plėtros departamento prie VRM Panevėžio 

apskrities skyrius 2020 m. kovo 6 d. elektroniniu paštu kreipėsi į Panevėžio regiono plėtros tarybos 

bei į jos sudarytos darbo grupės atstovus informuodamas, kad baigiantis Panevėžio regiono 2014-

2020 plėtros plano įgyvendinimo laikotarpiui, yra inicijuojami Panevėžio regiono 2021–2027 plėtros 

plano rengimo darbai ir kad į šį procesą siekiama įtraukti kuo platesnę regiono bendruomenę: viešojo 

sektoriaus atstovus, socialinius ir ekonominius partnerius, verslo atstovus bei verslo asocijuotas 

struktūras, regione veikiančias aukštojo ir profesinio rengimo mokymo įstaigas, nevyriausybines 

organizacijas, vietos bendruomenes bei kitus suinteresuotus subjektus. Siekiant, jog būtų parengtas 

Panevėžio regiono plėtros poreikius atspindintis Panevėžio regiono plėtros planas 2021–2027 

metams, Panevėžio regiono plėtros tarybai buvo pasiūlyta sudaryti Panevėžio regiono plėtros plano 

rengimo darbo grupę, apjungsiančią skirtingų sektorių ir sričių atstovus. RPD prie VRM Panevėžio 

apskrities skyrius elektroniniu paštu išsiuntė Panevėžio regiono plėtros tarybos ir jos sudarytos darbo 

grupės nariams pavyzdinį institucijų sąrašą, paprašydamas pasiūlyti konkrečias įstaigas jų manymu 

geriausiai galėsiančias prisidėti prie Regiono plėtros plano rengimo.  

Kristina Udrienė pasakė, kad iš Tarybos bei darbo grupės narių gavęs pasiūlymus, RPD prie 

VRM Panevėžio apskrities skyrius 2020 m. balandžio 24 d. parengė ir pasiūlytoms institucijoms 

išsiuntė raštą – pakvietimą dalyvauti Panevėžio regiono plėtros plano 2021–2027 metams rengimo 

procese, paprašydamas pateikti atsakymą iki 2020 m. gegužės 8 d. Iki minėtos dienos sutikimus 

atsiuntė 34 įstaigų atstovai, todėl 2020 m. gegužės 26 d. neatsakiusioms institucijoms pakartotinai 

buvo išsiųsti paklausimai, atsakymų laukta iki 2020 m. birželio 2 d. 

Kristina Udrienė informavo, kad vadovaujantis atsiųstais sutikimais dalyvauti Panevėžio 

regiono plėtros plano 2021–2027 metams rengimo procese, parengtas Panevėžio regiono plėtros 

tarybos sprendimo „Dėl darbo grupės sudarymo Panevėžio regiono 2021–2027 m. plėtros planui 
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parengti“ projektas. Pasvalio rajono savivaldybės meras Gintautas Gegužinskas pasiūlė institucijų sąrašą 

papildyti Pasvalio verslininkų asociacija „Verslo žiedas“. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

4. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono 2014–2020 metų plėtros plano pakeitimo. 

 

 Kristina Udrienė informavo, kad Regioninės plėtros departamento prie VRM Panevėžio 

apskrities skyrius, vadovaudamasis Regionų plėtros planų rengimo metodikos 23.5 papunkčio 

nuostatomis bei atsižvelgdamas į gautus prašymus patikslinti informaciją apie projektus, 

įgyvendinamus pagal priemones  „Darnaus judumo priemonių diegimas“ bei „Kraštovaizdžio 

apsauga“, parengė ir pateikė Vidaus reikalų ministerijai derinti Panevėžio regiono 2014-2020 m. 

plėtros plano pakeitimo projektą. Vidaus reikalų ministerija 2020 m. liepos 1 d. raštu pritarė 

Panevėžio regiono 2014-2020 m. plėtos plano pakeitimo projektui.  

 Kristina Udrienė pasakė, kad Panevėžio miesto savivaldybės administracija, atsižvelgdama į 

Centrinės projektų valdymo agentūros pateiktą informaciją dėl esminio projekto paraiškos pakeitimo, 

paprašė patikslinti informaciją apie projektą „Darnaus judumo priemonių diegimas Panevėžio 

mieste“, planuojamą įgyvendinti pagal priemonę Nr. 04.5.1-TID-R-514 „Darnaus judumo priemonių 

diegimas“, išbraukiant stebėsenos rodiklį „Įgyvendintos darnaus judumo 

priemonės“ (kodas P.S.323)“  bei jo reikšmę ir įrašant naują rodiklį „Įdiegtos intelektinės transporto 

sistemos“ (kodas P.S.324)“, kurio reikšmė – 1.  

 Pagal priemonę Nr. 05.5.1-APVA-R-019 „Kraštovaizdžio apsauga“ Panevėžio regione buvo 

nesuplanuota 21 996,48 EUR ES fondų lėšų. Kupiškio ir Pasvalio rajonų savivaldybių 

administracijos kreipėsi prašydamos padidinti įgyvendinamų projektų vertes pagal atskirus 

finansavimo šaltinius. Kupiškio rajono savivaldybės administracija planuoja kreiptis dėl papildomo 

finansavimo skyrimo įgyvendinamam projektui „Kraštovaizdžio apsauga Kupiškio rajono 

savivaldybėje“ pagal Projektų administravimo ir finansavimo taisyklių 196.1 punktą, t. y., projektą 

numatoma įgyvendinti didesne apimtimi papildomai likviduojant 10 bešeimininkių statinių. Pasvalio 

rajono savivaldybės administracija kreipsis dėl papildomo finansavimo skyrimo projektui 

„Kraštovaizdžio formavimas ir ekologinės būklės gerinimas Joniškėlio dvaro parke“ pagal Projektų 

administravimo ir finansavimo taisyklių 196.2 punktą, nes įvykdžius viešuosius pirkimus pasirašyta 

rangos darbų sutartis, kurios vertė viršija projektui skirtą lėšų sumą projekto sutartyje. Atlikus 

pakeitimus, Panevėžio regione pagal priemonę „Kraštovaizdžio apsauga“ liktų nesuplanuota 261 

EUR ES fondų lėšų. 

 Kristina Udrienė akcentavo, kad pakeitimai atlikti Panevėžio regiono 2014-2020 m. plėtos 

plano dalies „Priemonių planas“ 1-3 lentelėse, atitinkamai patikslinant savivaldybių administracijų 

pateiktus patikslintus projektų aprašymus. Išsami informacija apie Ministerijai pateiktus Panevėžio 

regiono 2014-2020 m. plėtos plano pakeitimus pateikiama pridedamoje Panevėžio regiono 2014-

2020 m. plėtos plano projekto lyginamojo varianto iškarpoje.  

 Parengtas Panevėžio regiono plėtros tarybos sprendimo „Dėl Panevėžio regiono plėtros tarybos 

2015 m. spalio 15 d. sprendimo Nr. 51/4S-23 „Dėl Panevėžio regiono 2014-2020 metų plėtros plano 

patvirtinimo“ pakeitimo“ projektas. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

5. SVARSTYTA. Dėl pritarimo projekto Nr. 08.1.2-CPVA-R-408-51-0007 „Socialinio būsto 

plėtra“ papildomam finansavimui. 

 

Kristina Udrienė informavo, kad 2020 m. birželio 23 d. gautas Panevėžio miesto 

savivaldybės administracijos prašymas pritarti projekto Nr. 08.1.2-CPVA-R-408-51-0007 „Socialinio 
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būsto plėtra“ papildomam finansavimui gauti, vadovaujantis Projektų administravimo ir finansavimo 

taisyklių 196.2 papunkčiu, kai „dėl objektyvių priežasčių, kurios atsirado valstybės, regiono ar vietos 

plėtros projekto įgyvendinimo metu ir kurių nebuvo įmanoma numatyti paraiškos rengimo, 

vertinimo, projekto atrankos ir sprendimo dėl projekto finansavimo priėmimo metu, padidėja 

projekto sutartyje numatytoms veikloms įgyvendinti nustatytų projekto tinkamų finansuoti išlaidų 

suma“. Vadovaujantis Projektų administravimo ir finansavimo taisyklių 196.2–196.4 papunkčiuose 

nustatytais atvejais savivaldybės vykdomoji institucija neturi pateikti patikslinto projektinio 

pasiūlymo.  

Kristina Udrienė pasakė, kad Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų 

ministerijos Panevėžio apskrities skyrius, vadovaudamasis Projektų administravimo ir finansavimo 

taisyklių 20 skirsnio nuostatomis, Iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų bendrai finansuojamų 

regionų projektų atrankos tvarkos aprašu (toliau- Tvarkos aprašas), 2014–2020 metų Europos 

Sąjungos fondų investicijų veiksmų programos įgyvendinimo administravimo Regioninės plėtros 

departamente prie VRM vidaus procedūrų aprašo VIII skyriaus nuostatomis bei priemonės Aprašu, 

atliko Panevėžio miesto savivaldybės administracijos pateikto prašymo vertinimą papildomam 

finansavimui gauti ir parengė prašymo dėl papildomo įgyvendinamo regiono projekto finansavimo 

išvadą. 

Vadovaujantis Tvarkos aprašu regiono projektų sąrašas neturi būti keičiamas, nes Panevėžio 

regiono projektų sąraše Nr. 08.1.2-CPVA-R-408-51 projektui „Socialinio būsto plėtra“ suplanuotos 

Europos Sąjungos struktūrinių fondų ir savivaldybės biudžeto lėšos nėra didinamos: Europos 

Sąjungos struktūrinių fondų lėšos – 1.773.734,00 EUR.  

Parengtas Panevėžio regiono plėtros tarybos sprendimo projektas „Dėl projekto Nr. 08.1.2-

CPVA-R-408-51-0007 „Socialinio būsto plėtra“ papildomo finansavimo“.  

 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

6. Kiti klausimai. 

 

Kristina Udrienė informavo, kad LR susisiekimo ministerijai buvo išsiųstas raštas, kuriame 

buvo prašoma 04.5.1-TID-R-518 priemonei „Vietinio susisiekimo viešojo transporto priemonių 

parko atnaujinimas"  įgyvendinti skirtas, bet nepanaudotas lėšas, skirti Panevėžio miesto 

savivaldybės projektui, numatytam pagal 04.5.1-TID-V-517 priemonę „Miesto viešojo transporto 

priemonių parko atnaujinimas“. Pagal šią priemonę Panevėžio miesto savivaldybės administracija 

pirktų 4 autobusus, tačiau gautas LR susisiekimo ministerijos raštas, kuriame informuojama, kad 

parengtas Susisiekimo ministro įsakymo projektas, numatantis  04.5.1-TID-R-518 priemonės lėšų 

paskirstymą tarp regionų ir nutarė nepanaudotų lėšų į 04.5.1-TID-V-517 priemonę neperkelti.   

 

Rytis Mykolas Račkauskas informavo, kad kitas Panevėžio regiono plėtros tarybos posėdis, 

žodinės procedūros tvarka planuojamas rudenį Pasvalio rajono savivaldybėje. 

 

 

 

Tarybos pirmininkas                                                                                     Rytis Mykolas Račkauskas           

                               

                                                                   

Posėdžio sekretorė                                                        Kristina Udrienė    


